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Białe Błota, 26.09.2023r. 

BRG.0002.14.2023 

 

Protokół LXXXI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się 

26.09.2023r. w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a. 

 

Sesja trwała od godziny 14:00 do godziny 20:44. 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Sławomir Ruge.   

Protokolant posiedzenia: Natalia Kuffel 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz i 

dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

  

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Krzysztof Kocikowski 

7. Jacek Krzyżanowski 

8. Karolina Lachowicz 

9. Aleksandra Lubońska 

10. Piotr Mądrzyński 

11. Krzysztof Michalak 

12. Zbigniew Moroz 

13. Leszek Niewiarowski 

14. Ilona Nowakowska 

15. Sławomir Ossowski 

16. Sławomir Ruge 

17. Henryk Sykut 

18. Magdalena Sznajder 

19. Katarzyna Tomicka 

20. Maria Wolsztyńska 

21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, Zastępca Wójta Gminy Białe Błota 

Paweł Zuehlke, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska, Kierownik Referatu 

Inwestycji Anna Bromka, Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał 

Kostkowski, Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Daniel Kończak, Kierownik Biura 

Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak, Kierownik Referatu Gospodarki 

Przestrzennej Natalia Zielińska, sołtysi, mieszkańcy. 
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Porządek obrad. 

1.      Otwarcie LXXXI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

2.      Wybór sekretarza obrad. 

3.      Przyjęcie protokołu z obrad LXXVI, LXXVII, LXXVIII, LXXIX, LXXX Kadencji 

Rady Gminy Białe Błota. 

4.      Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5.      Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie 

międzysesyjnym. 

6.      Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

7.      Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

8.      Podjęcie uchwał: 

1)      w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania w sprawie wyboru ławników na 

kadencję 2024-2027, 

2)      w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania w 

sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-

2027, 

3)      w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 

2024-2027, 

4)      w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania w 

sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-

2027, 

5)      w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy na kadencję 

2024-2027, 

6)      w sprawie zawieszenia dalszej realizacji i finansowania programu polityki 

zdrowotnej pn. „Program szczepień profilaktycznych przeciwko grypie dla 

mieszkańców Gminy Białe Błota w wieku powyżej 65 lat realizowany w latach 

2020-2025”, 

7)      w sprawie zatwierdzenia zarządzenia Wójta Gminy Białe Błota z dnia 30 

sierpnia 2023 roku w sprawie ustanowienia Regulaminu Miasteczka Rowerowego 

przy Szkole Podstawowej w Łochowie, 

8)      w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Białe Błota, 

9)      w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

10)  w sprawie ustanowienia pomnika przyrody, 

11)  w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Białe Błota", 

12)  w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie w ramach odszkodowania 

nieruchomości zamiennej, 

13)  zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom, (RGPiN.0006.9.2023), 

14)  zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom, (RGPiN.0006.10.2023), 

15)  zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom, (RGPiN.0006.11.2023), 

16)  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zielonka, gmina Białe Błota, 

17)  w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność gminy Białe Błota, 
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18)  w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Białe Błota w latach 2023-2027, 

19)  w sprawie wyłączenia drogi z użytkowania, 

20)  zmieniająca uchwałę Rady Gminy Białe Błota w sprawie zaliczenia dróg do 

kategorii dróg gminnych, 

21)  zmieniająca uchwałę w rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.20.2023 

Stowarzyszenia Inicjatyw Lokalnych PARASOLKA w sprawie zarządzenia przez 

Radę Gminy Białe Błota konsultacji społecznych ograniczonych terytorialnie do 

sołectw: Łochowo, Łochowice, Lisi Ogon, a także w zakresie przedmiotowym do 

planowanej przebudowy odcinka drogi powiatowej od mostu nad wodami Kanału 

Noteckiego w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10 w 

Lisim Ogonie, 

22)  w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.21.2023 na działalność Dyrektor 

Gminnego Centrum Kultury w Białych Błotach, 

23)  w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.4.2023 dot. rozpoczęcia procedury 

przetargowej na wykonanie ul. Albatrosa w Murowańcu, 

24)  w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.5.2023 dot. budowy drogi przy ul. 

Świerkowej w Łochowie, 

25)  w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota, 

26)  w sprawie stanowienia o kierunkach działania wójta, 

27)  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 

2023, 

28)  w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 

2023-2039. 

9.    Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 

10.  Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

11.  Zakończenie obrad LXXXI Sesji VIII Kadencji. 

Ad.1. Otwarcie LXXXI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

  
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz  otworzył obrady, powitał wszystkich 

zebranych oraz odczytał informacje w zakresie danych osobowych. Sprawdzono quorum. 

 

Ad.2. Wybór sekretarza obrad. 

Na sekretarza zaproponowano kandydaturę radnego Sławomira Ruge. 

Przewodniczący zarządził głosowanie w tej sprawie. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Sławomira Ruge. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Łukasz Wyszomirski 
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NIEOBECNI (7) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 

Lubońska, Piotr Mądrzyński, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

Sekretarzem obrad został wybrany radny Sławomir Ruge. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z obrad LXXVI, LXXVII, LXXVIII, LXXIX, LXXX Kadencji 

Rady Gminy Białe Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad LXXVI, LXXVII, LXXVIII, LXXIX, LXXX Kadencji Rady 

Gminy Białe Błota.. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (6) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 

Lubońska, Piotr Mądrzyński, Katarzyna Tomicka 

 

Protokoły zostały przyjęte. 

 

Ad.4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zgłosił wycofanie uchwały w sprawie 

zatwierdzenia zarządzenia Wójta Gminy Białe Błota z dnia 30 sierpnia 2023 roku w sprawie 

ustanowienia Regulaminu Miasteczka Rowerowego przy szkole Podstawowej w Łochowie. 

Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak prosił o podmianę 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie w ramach odszkodowania nieruchomości 

zamiennej. Z powodu licznych błędów stylistycznych została poprawiona. Prosił jeszcze o 

podmianę uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Białe Błota w latach 2023-2027 w miejsce projektu 

uchwały: Wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Białe Błota 

w latach 2023-2027. Treść tej uchwały została nie zmieniona, został tylko wyodrębniony z 

niej załącznik. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wykreśla się z punktu 8 podpunkt 9 porządku obrad projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

zarządzenia Wójta Gminy Białe Błota z dnia 30 sierpnia 2023 roku w sprawie ustanowienia 

Regulaminu Miasteczka Rowerowego przy szkole Podstawowej w Łochowie,  

W punkcie 8 podpunkt 14 wprowadza się poprawiony projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na przyznanie w ramach odszkodowania nieruchomości zamiennej  



5 
 

W punkcie 8 podpunkt 20 wprowadza się poprawiony projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Białe Błota w 

latach 2023-2027 w miejsce projektu uchwały: Wieloletni program gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Białe Błota w latach 2023-2027 . 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek 

Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (5) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Katarzyna Tomicka 

 

Zmiany w porządku zostały przyjęte. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder wniosła o 

wprowadzenia uchwały w sprawie skargi Nr BRG.1510.21.2023 na działalność Dyrektor 

Gminnego Centrum Kultury w Białych Błotach, uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Nr 

BRG.1520.4.2023 dotyczącej rozpoczęcia procedury przetargowej na wykonanie ul. 

Albatrosa w Murowańcu oraz uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.5.2023 

dotyczącej budowy drogi przy ul. Świerkowej w Łochowie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał -w sprawie rozpatrzenia skargi Nr 

BRG.1510.21.2023 na działalność Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Białych Błotach, -

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.4.2023 dot. rozpoczęcia procedury przetargowej 

na wykonanie ul. Albatrosa w Murowańcu. -w sprawie rozpatrzenia petycji Nr 

BRG.1520.5.2023 dot. budowy drogi przy ul. Świerkowej w Łochowie. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Karolina 

Lachowicz, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (1) 

Jacek Krzyżanowski 

NIEOBECNI (5) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Katarzyna Tomicka 

 

Uchwały zostały wprowadzone do porządku obrad. 
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz wniósł o wprowadzenie uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały: -w sprawie zatwierdzenia planów prac 

Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek 

Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (5) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Katarzyna Tomicka 

 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski wniósł o wprowadzenie uchwały w sprawie stanowienia o kierunkach działania 

wójta. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały - w sprawie stanowienia o kierunkach 

działania wójta. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek 

Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (5) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Katarzyna Tomicka 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poprosił o przeniesienie uchwał z punktu 8 

podpunkt 6 i 7 na koniec porządku obrad. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek Przewodniczącego Rady Gminy o przeniesienie z punktu 8 podpunkt 6 i 7 na koniec 

porządku obrad. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak, 

Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (4) 

Bronisław Balcerowski, Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (5) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Katarzyna Tomicka 

 

Zmiany w porządku obrad zostały przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał pod głosowanie porządek obrad. 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

BRAK GŁOSU (1) 

Magdalena Sznajder 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Katarzyna Tomicka 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz omówił swoją aktywność. Opowiedział przede 

wszystkim o wizycie w zaprzyjaźnionej gminie na Litwie. (nagranie od 00:17:55 do 00:21:38) 

 

Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z 

okresu między sesjami. 
 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator omówił najważniejsze czynności z okresu między 

sesjami. Wójt z pracownikami urzędu uczestniczył w zebraniach sołeckich, z których 

otrzymano już protokoły z podjętymi uchwałami. Te które zostały przeanalizowane i 

sprawdzone zostały przyjęte do realizacji.  
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Wójt dodał, że w ramach programu Polski Ład złożony został wniosek o dofinansowanie na 

modernizację oświetlenia, na budowę oświetlenia drogowego, na rozbudowę szkoły w 

Przyłękach i na budowę I etapu kanalizacji w części południowej gminy. 

W ramach rządowego programu Polski Ład na budowę świetlicy wiejskiej w Murowańcu 

otrzymaliśmy promesę wstępną w wysokości 2 000 000 zł (nagranie od 00:21:50 do 

00:26:30). 

 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 
 

Uwag i wniosków sołtysów w sprawie uchwał nie wniesiono. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania w sprawie wyboru ławników na kadencję 

2024-2027 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz odczytał regulamin i zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024-

2027. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Katarzyna Tomicka 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

2) w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania w 

sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027 

 

Do Komisji Skrutacyjnej zgłosili się: radna Karolina Lachowicz, radna Kamilla Grzelak i 

radny Sławomir Ossowski.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
kandydatura radnej Karoliny Lachowicz kandydatura radnej Kamilli Grzelak kandydatura 

radnego Sławomira Ossowskiego. 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 
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Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Katarzyna Tomicka 

 

Kandydatury zostały przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Jacek Grzywacz zaproponował kandydaturę radnego Sławomira 

Ossowskiego na przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej. Radny Sławomir Ossowski wyraził 

zgodę. Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
kandydatura na przewodniczącego komisji skrutacyjnej radnego Sławomira Ossowskiego . 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Katarzyna Tomicka 

 

Kandydatura radnego Sławomira Ossowskiego na przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej 

została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania w sprawie 

wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Katarzyna Tomicka 

 

Uchwała w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej została przyjęta. 

 

3) w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-
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2027 
 

Radny Sławomir Ossowski odczytał regulamin głosowania w sprawie wyboru ławników. 

(nagranie od 00:39:50 do 00:41:17) 

Radny Sławomir Ossowski odczytał wyniki wyborów na ławników do Sądu Okręgowego. 

(nagranie od 00:50:20 do 00:51:56) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Katarzyna Tomicka 

 

Radna Aleksandra Lubońska zgłosiła, że brała udział w głosowaniu, ale nie była dopisana do 

listy obecności. 

Uchwała została przyjęta. Stwierdza się wybór w głosowaniu tajnym następujących osób na 

ławników Sądu Okręgowego w Bydgoszczy: Irena Jabłońska i Beata Krajewska. 

 

4) w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania w 

sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zaproponował Komisję Skrutacyjną w takim 

samym składzie i poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Kandydatura radnego Sławomira Ossowskiego na przewodniczącego komisji skrutacyjnej 

Kandydatura radnej Kamilli Grzelak Kandydatura radnej Karoliny Lachowicz . 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Katarzyna Tomicka 
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Komisja Skrutacyjna została wybrana. 

 

5) w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-

2027 

 

Radny Sławomir Ossowski odczytał regulamin głosowania w sprawie wyboru ławników. 

(nagranie od 00:58:28 do 00:59:40) 

Radny Sławomir Ossowski odczytał wyniki wyborów na ławników do Sądu Rejonowego. 

(nagranie od 01:05:45 do 01:07:21) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Mądrzyński 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Katarzyna Tomicka 

 

Uchwała została przyjęta. Stwierdza się wybór w głosowaniu tajnym osoby Marzenna Anna 

Jankowska na ławnika Sądu Rejonowego w Bydgoszczy. 

 

6) w sprawie zawieszenia dalszej realizacji i finansowania programu polityki zdrowotnej 

pn. „Program szczepień profilaktycznych przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy 

Białe Błota w wieku powyżej 65 lat realizowany w latach 2020-2025” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zawieszenia dalszej realizacji i finansowania programu polityki zdrowotnej pn. 

„Program szczepień profilaktycznych przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Białe Błota 

w wieku powyżej 65 lat realizowany w latach 2020-2025”. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
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Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Katarzyna Tomicka 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

7)  w sprawie zatwierdzenia zarządzenia Wójta Gminy Białe Błota z dnia 30 sierpnia 

2023 roku w sprawie ustanowienia Regulaminu Miasteczka Rowerowego przy Szkole 

Podstawowej w Łochowie 

 

8) w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Białe Błota, 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zgłosiła 

autopoprawkę w paragrafie 6 ust. 1 pkt 1. Zaproponowała zmianę 20 litrów na 30 litrów na 

jednego mieszkańca. Zaproponowała zmianę w paragrafie 6 ust. 3 po sformułowaniu w 

workach dopisać lub pojemnikach. Przekazała także informacje od mieszkańców, że 

możliwość oddania 4 opon rocznie to jest za mało. (nagranie od 01:11:48 do 01:15:33) 

Radny Krzysztof Michalak zapytał czy te zmiany wpłyną na cenę? (nagranie od 01:17:15 do 

01:17:40) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odpowiedział, że jest 

ogłoszony w tej chwili przetarg na odbiór odpadów na lata 2024 - 2025. Co roku musimy się 

rozliczać z poziomów recyklingu. Zwiększenie pojemników przyczyni się do obniżenia 

poziomu recyklingu. Zmiana litrażu będzie się wiązała z wymianą części pojemników a to 

może wpłynąć na cenę. (nagranie od 01:17:47 do 01:19:30) 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder dodała, że 

mieszkańcy sami na własny koszt kupują kolorowe pojemniki i chcą, aby śmieci były 

odbierane z tych pojemników. Dodała też, że w tej chwili rodzina 2 osobowa i 3 osobowa ma 

taki sam pojemnik. (nagranie od 01:19:30 do 01:20:27) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski dodał, że jest 

ogłoszony przetarg, nie było jeszcze otwarcia ofert. (nagranie od 01:20:38 do 01:20:50) 

Mecenas Maciej Dalka dodał, że treść tego regulaminu była opiniowana przez Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego, nie mamy opinii proponowanych zmian. (nagranie od 

01:21:20 do 01:23:00) 

 

Radny Piotr Mądrzyński dodał, że mieszkańcy mają swoje pojemniki. Firma nie będzie 

odpowiadać za pojemniki w przypadku uszkodzenia. (nagranie od 01:23:22 do 01:24:00) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski potwierdził, że jeśli 

właściciel złoży oświadczenie do wykonawcy o udostępnieniu prywatnego pojemnika to już 

jest sprawa między mieszkańcem a wykonawcą. (nagranie od 01:23:00 do 01:24:50) 

Radny Zbigniew Moroz powiedział, że rodzina 3 osobowa powinna mieć pojemnik 180 

litrów, a teraz ma 120 litrów. (nagranie od 01:24:50 do 01:25:27) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odpowiedział, że 

pojemniki są o pojemnościach 120, 240 litrów i 60 litrów.(nagranie od 01:25:27 do 01:25:50) 

Radny Zbigniew Moroz zaproponował, żeby rodzinie 3 osobowej podstawić pojemnik 240 

litrów i będzie płaciła za 240 litrów. (nagranie od 01:25:50 do 01:26:10) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski dodał, że pojemnik 

podstawiany jest zgodnie z deklaracją (nagranie od 01:26:10 do 01:26:28) 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski dodał, że jeżeli odbiór z pojemników funkcjonuje to nie ma potrzeby 

wprowadzać tej poprawki. Jeżeli chodzi o litraże pojemników to nie wszyscy maja potrzebę 

zwiększania. (nagranie od 01:27:19 do 01:30:29) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał o pojemniki na bioodpady? 

(nagranie od 01:30:39 do 01:31:32) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski potwierdził, że od 

nowej umowy chcemy podstawić pojemniki na bioodpady. (nagranie od 01:31:32 do 

01:31:43) 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator dodał, że jest to propozycja wykonawcy (nagranie 

od 01:31:43 01:31:55) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski wyjaśnił, że na 

bioodpady będzie pojemnik 240 litrów. Jeśli ktoś tych odpadów ma więcej to wykonawca jest 

zobowiązany do odebrania większej ilości. (nagranie od 01:32:25 do 01:33:52) 

Radny Sławomir Ruge zapytał czy jeśli wystawimy pojemnik na bioodpady i dodatkowo 

worki firma będzie zobligowana do zabrania wszystkiego? (nagranie od 01:34:00 do 

01:34:40) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski potwierdził, że będzie 

zobligowana do zabrania worków również. (nagranie od 01:34:40 do 01:34:55) 

 

Radny Sławomir Ruge dodał, że nie każdy może mieć miejsce na posesji na pojemnik 240 

litrów na bioodpady. (nagranie od 01:34:55 do 01:35:36) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski powiedział, że jest to 

propozycja wykonawcy. (nagranie od 01:35:36 do 01:36:06) 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski dodał, że osoby które zbierają do pojemników wszystkie frakcje będą 

zadowolone że na bioodpady również mają pojemnik. (nagranie od 01:36:12 do 01:36:50) 

Radny Krzysztof Michalak dodał, że to bardzo dobry pomysł, aby były pojemniki na 

bioodpady. (nagranie od 01:36:53 do 01:37:36) 

 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski dodał, że worki w 

bioodpadach są zanieczyszczeniem, w procesie technologicznym trzeba je wyłapywać, co 

przedraża ten proces. (nagranie od 01:37:37 do 01:37:57) 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator dodał, że jest to dobry krok, aby te bioodpady nie 

były zanieczyszczone. (nagranie od 01:38:25 do 01:39:10) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder dodała, że obecny 

wykonawca zgadza się na to żeby zabierać śmieci z kolorowych pojemników. Nie wiemy czy 

nowy wykonawca też się na to zgodzi.  (nagranie od 01:39:19 do 01:40:15) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odpowiedział, że jak 

zmusimy wykonawcę uchwałą do odbioru z prywatnych pojemników, może się nie zgodzić 

ponosić odpowiedzialności w przypadku uszkodzenia. (nagranie od 01:40:15 do 01:40:30) 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder dodała, że 

odpowiedzialność za pojemniki jest w zakresie mieszkańców. Rada Gminy powinna określić 

czy odbieramy śmieci w workach czy w workach i pojemnikach. (nagranie od 01:40:30 do 

01:41:00) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski dodał, że uchwały są 

załącznikiem do dokumentacji przetargowej a przetarg jest już ogłoszony. (nagranie od 

01:41:00 do 01:41:12) 
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Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że ten 

temat był wiele razy poruszany i nikt nie wziął tego pod uwagę przed przetargiem.(nagranie 

od 01:41:12 do 01:42:36) 

 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski dodał, że pojemniki na 

bioodpady mają pełnić rolę kontrolną, mamy ulgę za kompostowanie. W przypadku 

kompostowania taki pojemnik nie będzie podstawiany. (nagranie od 01:42:40 do 01:43:36) 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator dodał, że referat który przygotowuje zamówienie 

publiczne analizuje sytuacje u innych podmiotów. (nagranie od 01:43:38 do 01:45:48) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała, czy 

rodziny 3 osobowe które zgłoszą się dostaną większy pojemnik? (nagranie od 01:46:01 do 

01:47:05) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odpowiedział, że nie 

wie jakimi pojemnikami dysponuje wykonawca, poza tym pojemniki są zachipowane. 

(nagranie od 01:47:15 do 01:47:24) 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski dodał, że jeżeli ktoś chce wyrzucać więcej śmieci a gmina płaci za tonaż to 

powinien złożyć większą deklarację. (nagranie od 01:47:30 do 01:51:38) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odpowiedział, że 

większość właśnie tak sobie poradziła. 

 

Radna Maria Wolsztyńska uważa, że powinniśmy podjąć uchwałę taką jaka była 

przedstawiona a te uwagi zachować na przyszłość. (nagranie od 01:51:45 do 01:52:38) 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że najpierw wójt zrobił przetarg a 

teraz uchwałę i nie było możliwości wcześniej przed przetargiem tego przedyskutować. 

(nagranie od 01:52:40 do 01:52:57) 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator podkreślił, że poziomy recyklingu dla gmin są 

bardzo rygorystyczne. Zwiększając pojemniki nie wywiążemy się z tych poziomów. (nagranie 

od 01:52:58 do 01:53:49) 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że najlepiej by było gdyby 

każdy płacił jak za wodę, każdy za siebie. Na przyszłość powinniśmy organizować taki 

przetarg, wybrać taką firmę, która będzie takie usługi świadczyła.(nagranie od 01:53:49 do 

01:56:56) 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator dodał, że poziomy recyklingu są znane do 2032 

roku, efekt końcowy jest taki, że wszyscy wykonawcy będą dążyli do spełnienia tych 

wymogów. (nagranie od 01:56:56 do 01:57:23) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał wniosek radnej Magdaleny Sznajder 

pod głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka zgłoszona przez radną Magdalenę Sznajder w par 6 ust 1 pkt 1 zmienić z 20 

litrów na 30 litrów na jednego mieszkańca . 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (6) 

Jacek Grzywacz, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Katarzyna Tomicka 

 

Poprawka nie przeszła. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał drugi wniosek radnej Magdaleny 

Sznajder pod głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka zgłoszona przez radną Magdalenę Sznajder w par 6 ust 3 po sformułowaniu 

opisanych kolorystycznych workach dopisać: lub pojemnikach . 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Leszek 

Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (5) 

Jacek Krzyżanowski, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Maria 

Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Michalak 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Katarzyna Tomicka 

 

Poprawka została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Białe 

Błota 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, 
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Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sławomir Ruge 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Katarzyna Tomicka 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

9) w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz przedstawił wniosek radnej Magdaleny 

Sznajder. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski zapytał czy znamy kwotę utylizacji 1 opony jaką gmina musi zapłacić? Czy 

warto tę ilość podnosić? (nagranie od 02:04:47 do 02:06:20) 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odpowiedział, że 

każdy w PSZOKu jest weryfikowany czy uiszcza opłaty, ale tego czy opony są jego 

własnością nikt nie jest w stanie sprawdzić. (nagranie od 02:06:20 do 02:07:17) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał pod głosowanie pierwszy wniosek 

zgłoszony przez radną Magdalenę Sznajder. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawki zgłoszone przez radną Magdalenę Sznajder Par 2 ust 1 pkt b po sformułowaniu 

oraz z workach dopisać: lub pojemnikach z terenów Par 2 ust 1 pkt c po sformułowaniu oraz 

w workach dopisać lub pojemnikach z terenów Par 2 ust 1 pkt d po sformułowaniu oraz w 

workach dopisać lub pojemnikach z terenów . 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Michalak 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Katarzyna Tomicka 

 

Poprawki zostały przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał pod głosowanie drugą poprawkę 

zgłoszoną przez radną Magdalenę Sznajder. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka zgłoszona przez radną Magdalenę Sznajder Par 2 ust 2 pkt c zmienić w 

ilościach 8 szt./rok . 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Anna Banaszek, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (11) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew 

Moroz, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Katarzyna Tomicka 

 

Poprawka nie została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał pod głosowanie uchwałę. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi,. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Katarzyna Tomicka 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

10) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 
 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Daniel Kończak wyjaśnił, że właściciel działki 

wyraził zgodę. Projekt uchwały zaopiniował pozytywnie Regionalny Dyrektor Ochrony 

Środowiska. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 
w sprawie ustanowienia pomnika przyrody,. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

11) w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Białe Błota" 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Białe Błota",. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

12) w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie w ramach odszkodowania nieruchomości 

zamiennej 
 

Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak wyjaśnił, że uchwała 

została podmieniona ze względu na błędy stylistyczne oraz przedstawił uchwałę. Właściciele 

wywłaszczonych działek zwrócili się o przyznanie w ramach odszkodowania nieruchomości 

zamiennej położonej przy ich działkach. Różnice w wartości zobowiązani są pokryć 

właściciele działek na rzecz gminy.(nagranie od 02:19:25 do 02:20:44) 
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie w ramach odszkodowania nieruchomości 

zamiennej. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom, (RGPiN.0006.9.2023) 
 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska przedstawiła uchwały. 

Wyjaśniła, że są to uchwały regulujące ewidencje nazw ulic i adresów. Są to nazwy ulic, 

które nie mają odniesienia przestrzennego. Weryfikowane były w USC oraz konsultowane z 

Sołtysami.(nagranie od 02:23:34 do 02:24:55) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom, (RGPiN.0006.9.2023). 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwałą została przyjęta. 

 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom, (RGPiN.0006.10.2023) 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom, (RGPiN.0006.10.2023). 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom, (RGPiN.0006.11.2023) 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom, (RGPiN.0006.11.2023). 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

16) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zielonka, gmina Białe Błota 
 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska przedstawiła uchwałę. 

Nadanie nazwy ulicy dotyczy nieruchomości prywatnej. Właściciel wystąpił z wnioskiem o 

nadanie nazwy ulicy Konopna. Zweryfikowana została ta nazwa. (nagranie od 02:30:18 do 

02:30:50) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zielonka, gmina Białe Błota,. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

17) w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność gminy Białe Błota 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zapytała przy jakiej ulicy 

jest ta nieruchomość gruntowa? (nagranie od 02:31:50 do 02:32:03) 

Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak odpowiedział, że jest 

przy ulicy Granitowej w Zielonce. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

18) w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Białe Błota w latach 2023-2027 
 

Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak wyjaśnił, że mamy 

obowiązek przyjęcia takiego programu na min 5 lat. Zmiana teraz wprowadzona polega na 

tym, że część została wyodrębniona z treści jako załącznik tej uchwały.(nagranie od 02:34:24 

do 02:35:30) 
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Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła zdjęcia 

jak wyglądają lokale socjalne w Murowańcu. Pokazała komórkę lokatorską, którą należy 

sprzątnąć zanim będzie zrobiona dezynfekcja. Pokazała dach budynku, w którym mieszka 

osoba niepełnosprawna. (nagranie od 02:35:35 do 02:42:15) 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przyznał, że są to zaniedbania od 30 lat. Istotą jest 

aby wybudować nowe budynki, do których będzie można przeprowadzić tych mieszkańców, a 

te lokale socjalne gruntownie wyremontować. (nagranie od 02:42:16 do 02:46:20) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder wypowiedziała się 

w kwestii sprzedaży mieszkania w Cielu w momencie kiedy brakuje lokali socjalnych. 

(nagranie od 02:46:20 do 02:47:24) 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do sytuacji sprzedaży mieszkania. 

Dodał, że wprowadzanie zasobów spółdzielczych do zasobu komunalnego wiązałoby się ze 

sprzeciwem społecznym. Jest otwarty na propozycje zmian układu kosztów, tego co jest 

zrobione w tabelach. Można dopasować poziom finansowania w tym zakresie.  (nagranie od 

02:47:24 do 02:49:12) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder dodała, że ta 

uchwała nie powinna być przyjęta w takim formie, tabelka powinna być poprawiona. 

Odniosła się do sytuacji z karaluchami w lokalach socjalnych. (nagranie od 02:49:12 do 

02:51:46) 

Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak wyjaśnił, że przed 

dezynfekcją będą wywożone rzeczy z komórki.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator dodał, że działania zostały podjęte. Zarządzanie 

nieruchomościami było niedostateczne, zostały podjęte rozmowy z Prezes zakładu, który je 

nadzoruje, plan naprawczy jest w opracowaniu. (nagranie od 02:53:00 do 02:53:23) 

Radny Krzysztof Michalak dodał, że w Łochowie przy szosie Nakielskiej też są lokale 

socjalne, warunki tam też są złe. 

 

Radny Piotr Mądrzyński nawiązał do uchwały, w budynku w Murowańcu przy Łochowskiej 7 

naprawa dachu zaplanowana jest na 2025 rok. Ten budynek nadaje się do rozbiórki a nie do 

naprawy. (nagranie od 02:53:53 do 02:54:45) 

Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak dodał, że tym bardziej 

zasadne jest wybudowanie nowego bloku, mieszkańców będzie można tam przeprowadzić. 

(nagranie od 02:54:45 do 02:55:00) 

 

Radny Piotr Mądrzyński dodał jeszcze, że przy ul Łochowskiej 1 są 2 mieszkania zajęte, a 

lokator mieszka za granicą, przyjeżdża ktoś raz na rok. (nagranie od 02:55:00 do 02:55:35) 

Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak odpowiedział, że tę 

kwestię reguluje ustawa o ochronie lokatorów. Zgodnie z którą, możemy wypowiedzieć 

umowę najmu jeśli udowodnimy, że przez 365 dni w lokalu nikt nie przebywa. Jeśli lokator 

przyjedzie na kilka dni w roku to wydłuża się ten czas o kolejne 365 dni. (nagranie od 

02:55:35 do 02:56:34) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska dodała, że ma od 

mieszkańców Murowańca pismo w sprawie sprzeciwu budowy nowego bloku socjalnego. 

(nagranie od 02:56:44 do 02:57:25) 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut dodał, że budynek przy ul. Łochowskiej 7 

jest w złym stanie technicznym. Proponował zasięgnąć opinii rzeczoznawcy budowlanego czy 
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zużycie techniczne tego budynku nie świadczy o tym, że już nie warto inwestować w ten 

budynek. Dodał, że stan techniczny innych budynków socjalnych również nie jest 

najlepszy.(nagranie od 02:57:25 do 03:01:58)  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że jeżeli powstanie nowe przedszkole 

to przedszkola w Zielonce w tym budynku nie będzie. Dodał, że uporządkowanie lokali 

komunalnych jest nierozwiązanym problemem od wielu kadencji. Żeby rozwiązać tę sytuację 

należy wyposażyć się w obiekt do którego będziemy mogli przenieść mieszkańców z tych 

najgorszych lokali. Jest możliwość pozyskania dotacji na budowę i remonty lokali socjalnych 

i pod ten program został przygotowany projekt nowego budynku wielorodzinnego na terenie 

do tego przeznaczonym. (nagranie od 03:02:00 03:04:50) 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że jeśli remonty nie są robione 

na bieżąco to jest ze szkodą dla budynku. Powinniśmy także sprawdzić stan innych lokali. 

(nagranie od 03:04:50 do 03:06:54) 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina 

Lachowicz przyznała, że niektóre mieszkania wyglądają tragicznie. Niestety na chwilę obecną 

tylko jedno z mieszkań w Murowańcu jest wolne. Do takiego stanu czasem doprowadzają 

mieszkańcy (nagranie od 03:06:54 do 03:08:04) 

Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak powiedział, że wolne 

jest mieszkanie przy Łochowskiej 7 i w październiku będzie tam wykonywany remont dachu.  

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że jest 

napisane remont dachu w 2025 roku. 

Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak odpowiedział, że 

zostało to przyspieszone. (nagranie od 03:08:08 do 03:08:28) 

 

Mieszkanka wypowiedziała się, że mieszka tam już ponad 20 lat. Przez ten czas zamontowała 

piec, zrobiła łazienkę, instalację elektryczną, podbitkę na dachu. W tej chwili jej mąż jest 

osobą niepełnosprawną i nie może wykonywać dalszych remontów sam. Pani ma trudną 

sytuację rodzinną, w tym lokalu mieszka 5 osób. Mąż mieszkanki nie wyrazi zgody, żeby 

przenieść się do innego mieszkania. Chyba, że byłoby to tylko na czas remontu, to może 

mieszkać u rodziny. Pani powiedziała, że gdy przychodziła z prośbą o zrobienie czegoś to 

nigdy nie została wysłuchana.(nagranie od 03:09:30 do 03:17:40) 

 

Radny Sławomir Ossowski zapytał czy można zmienić to, aby te zasoby mieszkaniowe nie 

były w zarządzie ZWIUK? Wielokrotnie zwracał się z interwencją. Po zebraniu wiejskim była 

akcja sprzątania tego terenu. Pan nie otworzył swojej komórki lokatorskiej, twierdził, że nie 

ma kluczy. Teraz są sprzeciwy przeciwko budowie nowego bloku, ale przy okazji tej budowy 

zostanie zburzony budynek hydroforni, w którym nie powinien nikt mieszkać. (nagranie od 

03:18:08 do 03:21:43) 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz odpowiedział, że bez względu na to kto będzie 

się zajmował zarządzaniem to i tak wszystko spada na wójta. 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że wszystko sprowadza się do 

kwestii finansowych. Została podjęta próba zamiany zarządcy nieruchomości komunalnych 

naszej gminy. Zostały rozpisane zapytania ofertowe do istniejących zarządców na terenie 

Bydgoszczy i okolic, zgłosiła się jedna firma, ale po przeglądzie zasobów komunalnych się 

wycofała. (nagranie od 03:22:25 do 03:23:06) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder wystąpiła z prośbą 

do Kierownika Referatu Dróg, aby do tego budynku przy Łochowskiej 7 zrobić 

dojazd.(nagranie od 03:23:08 do 03:24:14) 
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Białe Błota w latach 2023-2027. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 3, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Jacek Grzywacz, Leszek Niewiarowski, Henryk Sykut 

PRZECIW (14) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała nie została przyjęta. Radny Łukasz Wyszomirski zgłosił, że głosował za, a w 

wynikach jest przeciw. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że 

przy ponownym przygotowywaniu tabelki do tej uchwały można zaprosić radnych do 

współpracy, może objechać te domy i jeszcze raz to sprawdzić. 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że jest za tym pomysłem, radni 

również mogą złożyć swoją propozycję, jest społeczna komisja mieszkaniowa, w której 

można uczestniczyć. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski przekazał prośbę o uwzględnienie w tym planie remontowym wniosku z 

kwietnia mieszkańców z ul. Bydgoskiej w Zielonce. Poruszył też sprawę Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej, dodał, że jest to odrębna sprawa niż mieszkania komunalne. 

(nagranie od 03:27:53 do 03:30:05) 

 

19) w sprawie wyłączenia drogi z użytkowania 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyłączenia drogi z użytkowania,. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 
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Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Banaszek 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

20) zmieniająca uchwałę Rady Gminy Białe Błota w sprawie zaliczenia dróg do kategorii 

dróg gminnych, 
 

Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę Rady Gminy Białe Błota w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych,. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Banaszek 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

21) zmieniająca uchwałę w rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.20.2023 Stowarzyszenia 

Inicjatyw Lokalnych PARASOLKA w sprawie zarządzenia przez Radę Gminy Białe 

Błota konsultacji społecznych ograniczonych terytorialnie do sołectw: Łochowo, 

Łochowice, Lisi Ogon, a także w zakresie przedmiotowym do planowanej przebudowy 

odcinka drogi powiatowej od mostu nad wodami Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi 

Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10 w Lisim Ogonie 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zgłosił autopoprawkę o dopisanie w uchwale 

w sprawie rozpatrzenia wniosku.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał autopoprawkę pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
autopoprawka zgłoszona przez przewodniczącego rady w temacie projektu uchwały w 
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sprawie rozpatrzenia wniosku. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

PRZECIW (2) 

Bronisław Balcerowski, Zbigniew Moroz 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.20.2023 Stowarzyszenia 

Inicjatyw Lokalnych PARASOLKA w sprawie zarządzenia przez Radę Gminy Białe Błota 

konsultacji społecznych ograniczonych terytorialnie do sołectw: Łochowo, Łochowice, Lisi 

Ogon, a także w zakresie przedmiotowym do planowanej przebudowy odcinka drogi 

powiatowej od mostu nad wodami Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z 

drogi ekspresowej S5/S10 w Lisim Ogonie. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 

Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (9) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Maria 

Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

22) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.21.2023 na działalność Dyrektor 

Gminnego Centrum Kultury w Białych Błotach 
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła treść 

uzasadnienia uchwały. Skarga na działalność Dyrektor GCK została uznana za zasadną w 
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związku z zawieszeniem działalności Chóru Cantare. Na działalność chóru Cantare potrzebne 

jest ok 2 000 zł na miesiąc, do końca roku 6 000 zł. (nagranie od 03:37:20 do 03:40:24) 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że z matematycznych zestawień 

wynika, że przyjęta dotacja w kwocie 1 500 000 zł w przeliczeniu na jednego mieszkańca to 

wartość 64 zł. W ościennych gminach te dotacje są większe. W roku wcześniejszym dotacja 

była wyższa. Jest dużo mniej środków dlatego realizacja tych zadań jest niemożliwa. 

(nagranie od 03:40:30 do 03:43:35) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że 

Dyrektor GCK nie znalazła w budżecie do końca roku 18 000 zł na funkcjonowanie tych 

chórów. (nagranie od 03:44:18 do 03:44:26) 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że nie chodzi o działalność jednego 

podmiotu, tylko o dziesiątki działań. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że po 

wysłuchaniu pań z Chóru Cantare podtrzymują skargę.(nagranie od 03:44:45 do 03:45:13) 

 

Radny Bronisław Balcerowski powiedział, że też jest w podobnej sytuacji zespół 

Łochowianie, nie została podpisana umowa zlecenie z prowadzącym zespół. Jest to zespół z 

tradycją ponad 40-letnią i również złożył wniosek o zabezpieczenie środków na 

kontynuowanie działalności do końca roku. (nagranie od 03:45:35 do 03:49:54) 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że odpowiedzialność za to ponosi 

Dyrektor GCK i wójt. Środki są i można je przesunąć. Dyrektor GCK szantażuje radnych, że 

nie ma pieniędzy. (nagranie od 03:50:24 do 03:51:35) 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski zapytał czy GCK ponosi wszystkie koszty za ten nowy budynek? (nagranie od 

03:41:40 do 03:41:55) 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że chodzi wyłącznie o działalność, 

działania organizowane na terenie GCK inicjatywy. (nagranie od 03:41:55 do 03:42:04) 

 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Gospodarki, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski odniósł się do wypowiedzi wójta. Dodał też, że radni przyznając dotacje na rok 

2023 w kwocie 1 500 000 zł nie mieli informacji jakie działalności będą zagrożone a które 

będą kontynuowane. Dyrektor GCK wybrała inne aktywności a postanowiła zlikwidować 

Chór Cantare. Jeżeli w zeszłym roku ta kwota dotacji była wyższa to w tym roku wyrównana 

została przez brak opłaty za Święto Gminy. Kolejnym problemem jest fakt fatalnego 

zarządzania środkami przez Dyrektor GCK. Dodał, że zostało złożone do prokuratury 

zawiadomienie o możliwości popełnienia przestępstwa przez Dyrektor GCK polegające na 

przekroczeniu uprawnień.(nagranie od 03:42:04 do 03:58:52) 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że co roku Gminne Centrum 

Kultury dostaje mniejszą dotacje. Poziom dofinansowania GCK jest niewystarczający. 

Dyrektor GCK złożyła w marcu sprawozdanie, w którym określiła jakie działania będą 

realizowane a które nie, przy jakim poziomie wysokości dotacji. Dodał także, że lepiej jest 

wspierać niż donosić na różne instytucje. (nagranie od 03:58:54 do 04:04:29) 
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Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Gospodarki, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski odniósł się do działań wójta. Powiedział, że wójt włączył Dyrektor GCK do 

zespołu tworzącego administrację Urzędu Gminy Białe Błota. Wypowiedział się również o 

pracy innych osób. Dodał, że wójt wiedział o tym, że na podstawie zarządzenia Dyrektor 

GCK został zmieniony regulamin systemu wynagradzania. (nagranie od 04:04:30 do 

04:09:50) 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że jeżeli ktoś ma możliwość, 

świadomość, wiedzę na temat możliwości popełnienia przestępstwa ma możliwość złożenia 

takiego doniesienia. Natomiast mówimy o sytuacji, w której dokonana została zmiana 

zaproponowanej dotacji w projekcie budżetu w kwocie 2 540 000 zł, na kwotę 1 500 000 zł 

dotacji. W tamtym projekcie był przedstawiony całoroczny budżet GCK. (nagranie od 

04:09:50 do 04:11:12) 

 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Gospodarki, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski dodał, że Dyrektor GCK chciała 3 500 000 dotacji, dlaczego nie mówi, że wójt 

zabrał 1 000 000 zł? (nagranie od 04:11:12 do 04:11:44) 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że przedstawiamy informacje, które 

są wprowadzane zgodnie z wnioskiem do projektu budżetu. (nagranie od 04:11:44 do 

04:12:20) 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Gospodarki, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski odpowiedział, że Rada Gminy nie jest tylko do przegłosowania projektu 

budżetu.  

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że w innych działach Rada Gminy 

nie robiła takich korekt. (nagranie od 04:12:35 do 04:12:58) 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała wójta, czy 

wyobraża sobie dawać ponad 100 000 zł na kabaret a ludzie mieszkają w opłakanych 

warunkach? 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek powiedziała, że też analizowała 

dokumenty i od dłuższego czasu informowała, że są nieprawidłowości w GCK. Na jednej z 

sesji prosiła, żeby wójt się tym tematem zainteresował. Powiedziała też, że na koniec roku 

2022 na Komisji Budżetu Dyrektor GCK została poproszona o przedstawienie całego 

finansowania. Niestety nie wyglądało to tak jak teraz, że wszystko było w tabelkach 

przedstawione. Na większość pytań Dyrektor odpowiadała że nie wie ile będzie potrzebowała 

środków. Rada Gminy zadecydowała, że zgadza się na 1 500 000 zł. Dyrektor GCK powinna 

tak zaplanować działania, aby na wszystko starczyło. Violetta Drążkowska została powołana 

na Dyrektor GCK przez wójta w 2019 roku. W marcu tego roku mimo, że podlega pod wójta 

sama sobie zmienia zarządzeniem regulamin wynagradzania swojej pensji. Czy sama może 

sobie przyznać jubileuszówkę? Czy sama może sobie przyznać dodatek funkcyjny w 

wysokości 50% ? Kto z kierowników w urzędzie ma dodatek funkcyjny 50%? Ktoś podpisał 

tę jubileuszówkę, łamiąc tym przepisy ustawy. Zgłoszone zostało do wójta, że są 

nieprawidłowości. (nagranie od 04:13:09 do 04:17:45) 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że Rada Gminy może zlikwidować 

Gminne Centrum Kultury. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek odpowiedziała, że nikt nie chce 

likwidować Gminnego Centrum Kultury. 
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Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Gospodarki, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski powiedział, że wójt powinien zrobić porządek w GCK, wyciągnąć 

konsekwencje za działalność Dyrektor GCK Violetty Drążkowskiej. 

 

Radna Maria Wolsztyńska zapytała gdzie w tym wszystkim są mieszkańcy, odbiorcy kultury? 

Kultura odgrywa ważną rolę w rozwoju jednostki. Dodała, że dotacja na przyszły rok 

powinna być zwiększona. (nagranie od 04:19:03 do 04:21:08) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska dodała, że niestety Dyrektor 

GCK doprowadziła do likwidacji Orkiestry Dętej, która reprezentowała naszą gminę. Teraz 

Dyrektor GCK chce zwiększenia środków na pracownie ceramiczne, a w protokole Sanepidu 

po kontroli zostały stwierdzone nieprawidłowości. Na pewno będziemy starali się zwiększyć 

dotacje na działalność tych zespołów, które są. Poza tym Chór Cantare dopiero po wpłynięciu 

skargi dostał gabloty, szafki gdzie mogą trzymać swoje nuty. (nagranie od 04:21:15 do 

04:23:48) 

 

Radny Sławomir Ruge odniósł się do wypowiedzi wójta, dotyczącej doniesień radnych do 

prokuratury czy do innych instytucji. Powiedział, że gdy wójt obejmował funkcję na początku 

kadencji doniósł na ówczesnych radnych, że nie dopełnili obowiązku przypilnowania 

rozbudowy sieci kanalizacji w Łochowie. (nagranie od 04:24:02 do 04:25:56) 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że nigdy o tym nie mówił. 

Natomiast kancelaria prawna, Radca Prawny, Sekretarz Gminy mogą potwierdzić ile 

donosów wpływa na niego do Urzędu Gminy Dodał, że radni od 5 lat nie zaakceptowali, że 

został wójtem Gminy Białe Błota. (nagranie od 04:25:56 do 04:28:10) 

 

Radny Sławomir Ruge odpowiedział, że gdyby miał jakiekolwiek zastrzeżenia do pracy wójta 

to porozmawiałby osobiście, a nie pisał donosy. Oskarżanie jego o to, że kierował groźby 

karalne jest niedorzeczne. (nagranie od 04:28:11 do 04:28:57) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała 

odnośnie skargi, że objechali ościenne gminy, rozmawiali z dyrektorami, sprawdzili jak 

wyglądają gminne centra kultury, rozmawiali o ich działalności. Dyrektorzy byli zszokowani, 

oni chcieliby mieć taki budżet. Działalność w innych ośrodkach wyglądała bardzo dobrze, 

dużo się tam działo. (nagranie od 04:29:08 do 04:31:25) 

 

Radny Piotr Mądrzyński dodał, że jako Komisja Rewizyjna mieliśmy skontrolować Gminne 

Centrum Kultury. Dyrektor Drążkowska nie dała się skontrolować, nie udostępniła 

dokumentacji. (nagranie od 04:31:45 do 04:33:00) 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zapytał Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej czy 

dotarły dokumenty z GCK? 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Tomicka odpowiedziała, że dokumenty 

dotarły, jednak prawie przy każdym punkcie była informacja, że nie dotyczy. Był spis książek 

który zajmuje 200 stron, ale przy sprawach, które interesowały komisję była informacja „nie 

dotyczy”. (nagranie od 04:33:13 do 04:33:35) 
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Radny Piotr Mądrzyński powiedział, że w dniu w którym miała odbyć się kontrola Dyrektor 

powiedziała, że się nie odbędzie bo komisja jest stronnicza. (nagranie od 04:33:38 do 

04:34:14) 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że ma przed sobą sprawozdania 

finansowe za ostatnie lata, które są przedkładane co roku do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Gdyby były nieprawidłowości byłyby w opinii RIO. (nagranie od 04:34:17 

do 04:34:53) 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski powiedział, że Rada Gminy nie jest do niczego wójtowi potrzebna. Skąd 

wniosek wójta, że Rada Gminy go nie akceptuje? Bo nie zgadza się na samowolkę, na 

marnotrawienie środków? (nagranie od 04:35:11 do 04:35:44) 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że jest to nieprawda, wystarczy 

przeczytać uzasadnienia wyroków, które zapadły w tej sprawie. (nagranie od 04:35:44 do 

03:36:00) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.21.2023 na działalność Dyrektor Gminnego 

Centrum Kultury w Białych Błotach. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Karolina 

Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek 

Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (2) 

Bronisław Balcerowski, Jacek Krzyżanowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

23) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.4.2023 dot. rozpoczęcia procedury 

przetargowej na wykonanie ul. Albatrosa w Murowańcu 
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła 

petycję. W związku z tym, że koszt inwestycji wynosi ponad 9 000 000 zł a inwestycja ta jest 

wpisana w WPF na 2025 rok. Komisja uznała petycję za niezasadną. (nagranie od 04:38:04 

do 04:38:38) 
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Radny Sławomir Ossowski powiedział, że każda petycja mieszkańców o budowę drogi 

powinna być uznana za zasadną. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odpowiedziała, że to 

nie jest petycja o budowę drogi, tylko o rozpoczęcie procedury przetargowej w 2023r. Nie 

możemy jej rozpocząć w 2023 roku. (nagranie od 04:38:58 do 04:39:20) 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski odpowiedział, że była rozmowa z przedstawicielem ulicy i on zrozumiał, że 

wyprzedzenie innych inwestycji jest praktycznie niemożliwe. Zostało to przedstawione w ten 

sposób, że nie zamyka to sprawy w kolejnych latach. (nagranie od 04:39:20 do 04:40:15) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.4.2023 dot. rozpoczęcia procedury przetargowej 

na wykonanie ul. Albatrosa w Murowańcu. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sławomir Ossowski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

24) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.5.2023 dot. budowy drogi przy ul. 

Świerkowej w Łochowie 
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła treść 

petycji. Ta ulica jest systematycznie zalewana, już jest tak nawieziona wysoko, że jest wyżej 

niż poziom posesji. Ta ulica wymaga chociaż przygotowania przetargu związanego z 

projektem. Komisja uznała skargę za zasadną, jednak wytłumaczyliśmy mieszkańcom, że to 

nie znaczy, że ulica będzie od razu wybudowana. (nagranie od 04:42:25 do 04:44:10) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.5.2023 dot. budowy drogi przy ul. Świerkowej 

w Łochowie. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

25) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota 
 

Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

26) w sprawie stanowienia o kierunkach działania wójta 
 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski wyjaśnił, że związane jest to z nieprawidłowym działanie przedsiębiorstwa, 

które według mieszkańców utylizuje nieczystości na polu. Firma twierdzi, że to jest woda. 

Została przygotowana ta uchwała, aby zobowiązać organ władzy właściwy, czyli starostę do 

przeprowadzenia przeglądu ekologicznego.  (nagranie od 04:46:13 do 04:48:03) 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że chciałby zdementować informacje 

kierowane pod jego adresem, że wójt w tej sprawie nic nie robi. Sprawdzaliśmy przepisy 

ochrony środowiska w zakresie możliwości egzekucji dodatkowych działań przez instalacje 

czy przez działalności gospodarcze, które w sposób istotny wpływają na środowisko i 

korzystają z tego  środowiska, aby doprowadzić do pogłębionej analizy prowadzonej 

działalności. Skierowany został do starosty wniosek, aby wydał decyzję administracyjną, 

która miałaby na celu przeprowadzenie przeglądu ekologicznego w sprawie tych incydentów, 
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które pojawiają się w obszarze ochrony pośredniej ujęcia wody w Cielu. (nagranie od 

04:48:05 do 04:50:20) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła zdjęcia 

pryzm, które są w tym rejonie składowane. Z chwilą kiedy jest to zgłaszane do Referatu 

Ochrony Środowiska, przyjeżdżamy na kontrolę to jest wszystko zaorane. (nagranie od 

04:50:57 do 04:52:06) 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Daniel Kończak powiedział, że z upoważnienia 

wójta sporządził dwa takie pisma. Nie kierował się nazwą firmy, ponieważ to są 2 odrębne 

instalacje, na które zostały wydane 2 oddzielne pozwolenia zintegrowane przez Marszałka. 

Wskazał tylko numer działki. Starosta ma wgląd i jego celem jest zobligowanie 

prowadzącego te 2 instalacje do przeglądu ekologicznego. (nagranie od 04:52:57 do 04:53:32) 

 

Zgłoszona została autopoprawka dotycząca dopisania drugiej firmy.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie autopoprawkę. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
autopoprawka radnego Łukasza Wyszomirskiego dot wpisania w par 1 Uznaje się za celowy 

kierunek dzialania Wójta Gminy Białe Błota, polegający na wystąpieniu do Starosty 

Bydgoskiego z wnioskiem o wydanie decyzji i zobowiązanie Firmy Frischke- Krajewska 

Gospodarstwo rolne Ferma Drobiu z siedzibą w Cielu, Danutę i Czesława Frischke oraz Annę 

Frischke Szulc. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie stanowienia o kierunkach działania wójta. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
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Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała został przyjęta. 

 

27) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2023, 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zapytała o zwiększenie o 

200 000 zł w pozycji zakup usług remontowych, jaki remont i gdzie? (nagranie od 05:02:00 

do 05:02:32) 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska powiedziała, że omówi najpierw 

autopoprawki i je przedstawiła. (nagranie od 05:02:32 do 05:12:43) 

 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka omówiła zmiany w budżecie dotyczące 

inwestycji. (nagranie od 05:12:47 do 05:13:26) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska odniosła się do wypowiedzi 

Skarbnik, że wniosek Dyrektor GCK był głosowany na Komisji Budżetu, ale on nie był 

głosowany na Komisji Budżetu. (nagranie od 05:13:26 do 05:13:50) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder wniosła poprawkę o 

zmniejszenie dotacji dla GCK z kwoty 299 977 zł do kwoty 20 000 zł. Ma to być dotacja 

celowa, na Chór Cantare 6 000 zł, na zespół Wrzos 6 000 zł, na zespół Łochowianie 6 000 zł, 

to jest łączna kwota 18 000 zł i dodatkowo 2 000 zł na usługę sprzątania obiektu po tych 

zespołach. (nagranie od 05:14:20 do 05:16:33) 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska powiedziała, że resztę tej kwoty też trzeba 

na coś przeznaczyć. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zaproponowała, aby 

resztę tych środków przeznaczyć na budowę ul. Orzechowej (nagranie od 05:19:06 do 

05:20:06) 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska zaproponowała przeznaczyć te środki na 

przedszkola, gdzie brakuje środków. (nagranie od 05:20:15 do 05:20:48) 

 

Radna Maria Wolsztyńska zaproponowała, aby przeznaczyć te środki na budowę ul. Białej w 

Białych Błotach. (nagranie od 05:20:54 do 05:21:25) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska dodała, że ta dotacja celowa 

w kwocie po 6 000 zł na każdy zespół w zupełności wystarczy. (nagranie od 05:21:28 do 

05:21:58) 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina 

Lachowicz zaproponowała przeznaczyć te środki na modernizację placu zabaw Przedszkola 

„Wróżka” w Białych Błotach. (nagranie od 05:22:00 do 05:22:24) 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska powiedziała, że ta sprawa 

była omawiana na komisji Budżetu i Dyrektor Przedszkola wie, że musi złożyć wniosek do 

inwestycji. (nagranie od 05:22:33 do 05:22:42) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder dodała, że z ul. 

Orzechowej zostały przeniesione środki na ulice, które miały dofinansowania. (nagranie od 

05:22:43 do 05:22:53) 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski poparł propozycję radnej Magdaleny Sznajder. (nagranie od 05:22:53 do 

05:23:28) 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina 

Lachowicz wycofała swoja propozycję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał wniosek radnej Magdaleny Sznajder 

pod głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Z kwoty 299 997 zł na wniosek radnej Magdaleny Sznajder przeznaczyć 20 000 zł na zespół 

Cantare, Zespół Łochowianie i Zespół Wrzos, Kwotę 2 000 zł na sprzątanie obiektów tych 

zespołów, Kwotę 279 997 zł na budowę ul. Orzechowej w Zielonce. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (11) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Wniosek nie został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał pod głosowanie wniosek radnej Marii 

Wolsztyńskiej. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Z kwoty 299 997 zł na wniosek radnej Magdaleny Sznajder przeznaczyć 20 000 zł na zespół 

Cantare, Zespół Łochowianie i Zespół Wrzos, Kwotę 2 000 zł na sprzątanie obiektów tych 

zespołów, Kwotę 279 997 zł na budowe ul. Białej w Białych Błotach. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (9) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał o kwotę 200 000 zł na usługi 

remontowe. 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska odpowiedziała, że jest to kwota 

przeznaczona na remont świetlic.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator dodał, że jest to informacja z zebrań wiejskich, że 

mamy do remontu świetlice. (nagranie od 05:28:38 do 05:29:30) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał autopoprawki pod głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (2) 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

BRAK GŁOSU (1) 

Anna Banaszek 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2023,. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Banaszek 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

28) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-

2039, 
 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka - Kowalska wyjaśniła, że zmiany w WPF są pochodną 

zmian w budżecie. (nagranie od 05:31:24 do 05:32:13) 

 

Radny Sławomir Ossowski zapytał, że chyba nie ma ul. Albatrosa w WPF?  

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odpowiedziała, że 

w piśmie, które otrzymali było wspomniane, że ulica Albatrosa jest w WPF na 2025 rok. 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka powiedziała, że zweryfikuje co było w piśmie. 

Jeżeli to był błąd to ta ulica zostanie wprowadzona do WPF przy prowizorium budżetowym 

na lata kolejne. (nagranie od 05:33:15 do 05:34:05) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039,. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Banaszek 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 
 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zwrócił się z prośbą o przerwanie obrad w związku 
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z tym, że pracownicy mają prawo do 11 godzinnego wypoczynku. (nagranie od 05:35:55 do 

05:36:56) 

 

Radny Krzysztof Michalak zapytał jak się ma sytuacja progów zwalniających w Zielonce i  na 

ul. Osiedle w Cielu? Zwrócił się także do Kierownika Referatu Ochrony Środowiska Daniela 

Kończaka w Lisim Ogonie przy ul. Potulickiej bobry podgryzają drzewa, prosi o interwencje, 

aby spróbować uratować drzewa. (nagranie od 05:37:00 do 05:37:43) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder złożyła do wójta 

wniosek na pozyskanie środków zewnętrznych w ramach zadania budowa skweru rekreacyjno 

– sportowego w Cielu. Również chciałaby się dowiedzieć kiedy zostanie ogłoszone 

postępowanie w sprawie ul. Myśliwskiej? Kiedy zostanie rozpoczęta procedura budowy ul. 

Pogodnej i Wczasowej? Jak wygląda procedowanie ścieżki pieszo – rowerowej w Cielu? 

Zapytała również czy wójt podjął już decyzje w związku z oddaniem środków za studia?  

(nagranie od 05:37:49 do 05:39:49) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska pytała czy dokumentacja na 

blok komunalno – socjalny w Murowańcu została już uzgodniona, czy wydane zostało już na 

budowę bloku pozwolenie? Skąd gmina ma zamiar pozyskać środki na jego budowę? Jaka 

firma będzie wykonywać budowę? Dlaczego w sprawie budowy przez gminę lokalu 

komunalno – socjalnego nie zostały ze społecznością lokalną przeprowadzone konsultacje? 

Dlaczego i na jakiej podstawie władze gminy zdecydowały, że lokalizacja tego budynku 

wielorodzinnego ma znajdować się akurat w Murowańcu? Poprosiła również o zobowiązanie 

urzędników jako odpowiedzialnych za właściwe zagospodarowanie odpadami komunalnymi 

do wystosowania pism do Prezesów wszystkich ogródków działkowych o podanie informacji 

czy na terenie ich ogródków zamieszkują działkowcy przez cały rok, jeśli tak to czym opalają 

oni swoje domy w okresie grzewczym i co robią z odpadami ze swoich gospodarstw 

domowych? Odniosła się jeszcze do zebrania wiejskiego w Murowańcu, dodała, że nie 

spodziewała się takich podziałów w naszej społeczności. (nagranie od 05:39:55 do 05:43:48) 

 

10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 
 

Mieszkanka Magdalena Dundajewska wnioskowała o stałą godzinę dla wolnych wniosków 

mieszkańców. Pytała czy lampy przy Szosie Bydgoskiej będą zamontowane do końca 

września? Kiedy będą lampy na całym odcinku ścieżki pieszo – rowerowej? W związku z 

uciążliwą działalnością Panattoni, czy gmina coś w tym kierunku poczyniła? Kiedy będą 

konsultacje społeczne w sprawie przebudowy drogi Szosa Bydgoska? Czy wiadomo coś w 

sprawie kursów linii 90? Czy planowana jest droga wyjazdu dla Panattoni? W związku z 

informacjami otrzymanymi na zebraniu wiejskim odnośnie możliwości skażenia wody, 

mieszkanka zapytała czy w słoiczku wodę można przywieźć do gminy? Gdzie można z tym 

słoiczkiem pojechać, aby sprawdzić czystość wody? (nagranie od 05:44:52 do 05:48:08) 

 

Mieszkanka Małgorzata Kasperuk odniosła się do sytuacji skierowania petycji mieszkańców 

do prokuratury. Poprosiła także o odpowiedzi na pytania zadane na zebraniu wiejskim w 

Cielu, dotyczące gospodarki mieszkaniowej oraz mieszkania przejętego za odwróconą 

emeryturę, mieszkania, które jest w zasobach spółdzielni mieszkaniowej w Cielu. Zwiększona 

została kwota na sterylizacje kotów, ta kwota powinna się zmniejszać co roku. Zwiększona 

została kwota na utrzymanie zwierząt w gospodarstwie interwencyjnym w Cielu. Co dalej z 

tymi zwierzętami? Czy właściciel zostanie przez gminę obciążony kosztami tych zwierząt? 

Były to zwierzęta przeznaczone na tucz, co dalej z nimi się dzieje gdy osiągną już 
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odpowiednią wagę? Odniosła się też do dotacji dla GCK. Mieszkanka zapytała czy parking w 

okolicy szkoły jest dla niepełnosprawnych czy dla sprawnych? Osoba niepełnosprawna 

musiała wyjść z auta i przejść do szkoły i dopiero wtedy zostały otworzone barierki. Co z 

osobą, która nie mogłaby przyjść? Gdy wjeżdżał wójt barierka była otwarta. (nagranie od 

05:48:25 do 05:54:05) 

 

11. Zakończenie obrad LXXXI Sesji VIII Kadencji. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zakończył obrady LXXXI Sesji VIII Kadencji 

Rady Gminy Białe Błota. 

  

 

 

 
 

 

 

 

  
Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/41284/sesja-rady-w-dniu-26-wrze%C5%9Bnia-2023.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

17.10.2023 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/41284/sesja-rady-w-dniu-26-wrze%C5%9Bnia-2023.htm

